
UREJANJE GRAMOZNIC
Neurejene gramoznice med Litijsko cesto in Ljubljanico so verjetno ena

največjih ekoloških bomb v občini Moste-Polje. Nevarne so predvscm zato, ker
se je vanje leta odlagalo različne odpadke brez nadzora. Nekatere gramoznice
so sčasoma kar zasuli, ne da bi jih prej uredili. Tako je zdaj skorajda nemogoče
ugotoviti, kaj vse leži pod zemljo in ogroža podtalnico in bližnjo Ljubljanico.
Nekateri so v okrilju noči vanje zvozili marsikaj ekološko zelo vprašljivega.
Menda je zemlja prekrila že marsikatero nevarno kemično snov, pa tudi trupla
poginolih iivaln. Nekateri pa se po svoje »sahirali« gramoznice kar podnevi.
V neurejcne gramoznice so dovažali ludi elektrofiltrski pepel iz inoščanske
toplarne, čeprav bi ga morali odvažati na osrednje Ijubljansko odlagališče na
Barju. Vendar pa naj bi bil po mnenju nekaterih strokovnjakov elektrofiltrski
pepel še najmanj nevarna snov v teh gramoznicah. Vsi poskusi, da bi uredili
divje odlaganje odpadnih snovi, pa niso prinesli nič pozitivnega. Ker so
neurejene gramoznice vse bolj razburjale občane in ker se občinska vlada
zaveda te problematike, so se na občini odločili temu narediti konec. Vendar
takrat bolj učinkovito.

Izvršni svet je že večkrat obravna-
val to zapletemo problematiko in se
odločil, da bp neurejene gramoznice
uredil. Poslanei občinske skupščine so
tako prizadevanje izvršnega sveta
podprli. Tako je občinska vlada za-
čela s priprav;ami na sanacijo dveh
velikih zapuščenih gramoznic, ki sta
ju prej izkoriščiala SCT in Cestno po-
djetje Ljubljarua. Ti dve gramoznici,
ki sta sčasoma postali ogromna ekolo-
ška rana. sta veliki devetnajst hektar-
jev in ležita blizu tovarne Žima, le
nekaj metrov stran od Ljubljanice.

Ta. sprva le občinski projekt, pa je
postal preveliko breme za občino Mo-
ste-Polje, zato si je občinski izvršni
svet začel prizadevati, da bi urejanje
gramoznic postalo ena izmed nalog
mestnega sklaida stavbnih zemljišč.
To mu je tudii uspelo. Tako je zdaj
sklad največji Magatelj v sanacijo teh
ekoloških ran. Sodelovati je začel tudi
mestni sekretariat za urbanizem in
varstvo okolja., ki je za to tudi prispe-
val denar.

Pred časorrn so obe gramoznici
ogradili z žičruato ograjo in ju očistili
vsega. kar tja ne sodi. Kosovne od-

padke in podobno šaro so odpeljali na
odlagališče na Barju. Če bo projekt
napredoval brez težav, bodo občani
Most. pa tudi drugi Ljubljančani,

lahko že konec tega leta ali pa v za-
četku prihodnjega vanju začeli dova-
žati materiale, ki jih bodo dovolili
strokovnjaki - predvsem izkopne ma-
teriale in ostanke podrtih objektov.
Tudi zasipavanje v gramoznicah bodo
natančno dolbčili. Posamezniki in po-
djetja bodo tja lahko zastonj dovažali
material in ga odlagali. To naj bi
spodbudilo Ljubljančane, da se ne
bodo več odločali na črno odlagati
odpadkov v naravi.

Upajmo, da bodo tovrstna prizade-
vanja obrodila sadove in končno na-
redila nekaj reda na tem področju.
Ko bo objekt ureditve gramoznic
končan. bo tudi znano, katera dejav-
nost bo mogoča na obeh saniranih
gramoznicah.
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